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ONDERWERP 

Reactie op conceptregelgeving voor de invoering van statiegeld op metalen 
drankverpakkingen (blikjes) 

    

  

 
Geachte mevrouw Van Veldhoven, 

 

Op 21 december 2017 heeft de gemeenteraad van de gemeente Zaanstad unaniem de wens 
uitgesproken zich aan te sluiten bij de statiegeldalliantie. Op 6 februari 2018 heeft het college van 
burgemeester en wethouders besloten deze wens te ondersteunen. In ons college-akkoord is het 
streven naar een circulaire economie vastgelegd. Dit betekent onder meer dat alle producten in een 
bepaalde mate hergebruikt - of voor hergebruik geschikt gemaakt - zouden moeten worden. Het 
invoeren van een vorm van statiegeld draagt onzes inziens verder bij aan de vermindering van 
zwerfafval in de openbare ruimte, aan de vermindering van dierenleed en leidt tot lagere 
opruimkosten. Tevens worden de hergebruikmogelijkheden van plastic flessen en blikjes vergroot. 
 
Net als de statiegeldalliantie wil de gemeente Zaanstad: 

 
- een structurele oplossing voor de vervuiling van de straten, bermen, zeeën en stranden door 

plastic flessen en blikjes; 
- een eerlijke oplossing voor zwerfafval door de kosten ervan weg te halen bij de burgers en lokale 

overheden en het verpakkend bedrijfsleven hiervoor verantwoordelijk te maken en 
- een echt duurzaam, circulair model voor het beheer van grondstoffen. 
 
Wij zijn dan ook verheugd dat met het recente besluit voor de invoering van statiegeld op plastic 
flesjes een goede stap is gezet. Hiermee worden producenten van water en frisdrank verplicht tot de 
invoering van statiegeld op plastic flessen kleiner dan 1 liter. Ook zijn wij blij met het thans 
gepubliceerde ontwerpbesluit voor de invoering van statiegeld op metalen drankverpakkingen 
(blikjes).  
 
Op basis van analyse van de conceptregelgeving komen wij tot een aantal aanbevelingen, die wij 
graag met u willen delen. 
 
1. Haal het besluit voor statiegeld op blikjes naar voren zodat het nog binnen deze 

regeerperiode valt. Het bedrijfsleven moet 70% minder blikjes in het zwerfafval realiseren om 
nog onder statiegeld uit te komen. Uit de monitoring van Rijkswaterstaat over de eerste helft 
van 2020 bleek echter dat het aantal blikjes in het zwerfafval niet is gedaald, maar met maar 
liefst 19% is toegenomen. De regering kan daarom nu al constateren dat de benodigde daling  
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 niet gehaald gaat worden en dat statiegeld op blikjes onvermijdelijk is. Bovendien is het besluit 

voor statiegeld op plastic flessen destijds ook naar voren gehaald, om dezelfde reden:
 het aantal flesjes in het zwerfafval steeg en men kon al eerder concluderen dat de doelstelling 

niet behaald zou worden.  

2. Ondermijn de 90% gescheiden inzameldoelstelling voor blikjes niet met 

uitzonderingen. Het doel van de 90% gescheiden inzameldoelstelling is dat de blikjes 

gescheiden worden ingezameld, via het statiegeldsysteem. Dit gaat zwerfafval tegen en 

bevordert hoogwaardige recycling van deze blikjes. Er is nu een uitzondering opgenomen 

waardoor ook blikjes die via “niet-gescheiden systemen” worden ingezameld, meegeteld mogen 

worden om de gescheiden inzameldoelstelling te behalen. Dit zet de deur op een kier om de 

doelstelling proberen te behalen via bijvoorbeeld het PMD of restafval, wat zwerfafval niet tegen 

zal gaan, downcycling in de hand werkt en bovendien de effectiviteit van het statiegeldsysteem 

op voorhand ondermijnt.  

 

3. Voer statiegeld in op alle blikjes. Op dit moment worden blikjes met zuivel en sappen 

uitgesloten van de statiegeldregeling. Dit is verwarrend voor de consument omdat er wel 

sappen en zuivel in blik wordt verkocht en maakt het voor het bedrijfsleven onnodig moeilijk om 

de 90% gescheiden inzameldoelstelling te behalen.  

 
4. Neem een innameverplichting op voor verkooppunten. Zonder deze innameverplichting 

kunnen bepaalde verkooppunten besluiten geen blikjes in te nemen, wat tot een onlogische 

situatie leidt voor de consument en de inzamel- en recyclingcijfers van blikjes onnodig negatief 

kan beïnvloeden.  

Met inachtneming van bovenstaande aanbevelingen zijn wij blij met deze mooie volgende stap in het 
wetgevingsproces. 
 
Met vriendelijke groet, 

namens burgemeester en wethouders van Zaanstad, 

 

 

 

 

Mevrouw M. Zijp 

Sectorhoofd Openbare Ruimte 

 


